
 

 
 

 
Referat fra bestyrelsesmøde d. 3. november 2015. 
     
Tilstede 
Asha Hussein (vuggestuen Tovshøj),  Fadumo Mohamud  Yusef (børnehaven Spiren), Anders Lund (DII Jung-
len), Nawal Mohamud Khafi  (børnehaven Skræppen ), Jihan Abdullahi Beynah (vuggesteun Mælkebøtten). 
Jan Grand (dagtilbudsleder) 
 
Der var ikke personalerepræsentanter tilstede, da de nye først bliver valgt d. 7. november, og de der er 
valgt nu ved en fejl ikke er blevet inviteret til mødet. 
 
Ad. 1. Præsentationsrunde 
Kort præsentationsrunde, desuden blev telefonnumre og mailadresser opdateret 
 
Ad.  2. Introduktion til bestyrelsesarbejdet 
Jan fortalte om bestyrelsesarbejdet. Bestyrelsen forholder sig primært til de ting der vedrører hele dagtil-
buddet. 
 
Ad. 3. Valg af formand og næstformand 
Anders Lund blev valgt som formand 
Asha Hussein blev valgt som næstformand 
 
Ad. 4. Aftaler om kommende møder 
Det blev aftalt at bestyrelsesmøderne ligger om aftenen fra kl. 19.30 – 21.30. 
Det blev aftalt at næste bestyrelsesmøde er d. 5. januar.  
Næste dato besluttes på mødet d. 5. Januar. 
 
Ad. 5. Nyt fra dagtilbuddet. 
Tilfredshedsundersøgelse 
Jan orienterede om forældretilfredshedsundersøgelsen, som er et af de redskaber, dagtilbuddet har til at 
undersøge, hvad forældrene mener om deres barns institution. For at resultatet bliver brugbart , skal der 
være så mange som muligt, der svarer. Jan bad bestyrelsen om at give denne opfordring videre i forældre-
gruppen. I de enkelte afdelinger vil personalet opfordre forældrene til at svare. Desuden laver Rambøll, der 
står for undersøgelsen, forskellige tiltag, for at få en høj svarprocent. 
 
Tidlig indsats 
Jan orienterede om tiltag der kommer i løbet af 2016, som skal sikre at man kommer tidligt i gang, når der 
er børn, der har behov for støtte. Der vil være indsatser i forhold til sprog, motorik, robusthed og forældre 
inddragelsen og ansvar. På det kommende bestyrelsesmøde, vil vi se nærmere på indsatserne. 
 
Børnetal 
Jan orienterede om, at DII Junglen og børnehaven Skræppen er helt fyldt op på nuværende tidspunkt. Spi-
ren mangler nogle børnehavebørn, men der er en positiv udvikling. I vuggestuerne Mælkebøtten og Tovs-
høj er der ledige pladser, men børnetallet ligger som forventet. Personalet er tilpasset i forhold til de ind-
skrevne børn i de afdelinger, hvor der mangler børn. 



 

 
  
Budget 2016 – 19 
Jan orienterede om budgettet for 2016 – 2019, der skal vedtages i byrådet d. 3. februar. Fra den 11. de-
cember til d. 8. januar vil budgetforslaget være i høring. Her vil bestyrelsen få mulighed for at give et hø-
ringssvar. Det forventes, at der vil komme store besparelser. Det skyldes, at der i forbindelse med den nye 
regerings forhandling med KL før sommerferien om kommunernes økonomi blev besluttet, at kommunerne 
skal aflevere et omprioriterings bidrag til staten på 1 % om året.  
 
Samlet set for Aarhus kommune forventes det at blive 52 mio. i 2016, stigende til 481 mio. i 2019. Hvis be-
sparelsen fordeles ligeligt over hele Aarhus Kommune svarer det til 155.000 kr. i 2016 stigende til 631.000 
kr. i 2018 for Tovshøj Dagtilbud. Dette er alvorlige besparelser, der helt sikkert vil komme til at mærkes i 
forhold til kerneopgaven. 
 
 
Kvalitetsrapporten 2016 
Jan orienterede om den kommende kvalitetsrapport, som er en rapport, der beskriver dagtilbuddet på for-
skellige parametre. Kvalitetsrapporten kommer til at danne baggrund for nogen af de ting vi skal arbejde 
med i dagtilbuddet de næste to år. Bestyrelse har mulighed for at komme med en udtalelse i rapporten. Jan 
prøve at finde et eksempel på sådan en udtalelse, og sender det rundt til bestyrelsen. 
 
Ad.6. Temamøde/dialogmøde med rådmanden. 
Torsdag d. 19. november fra 19 – 21.30 på Møllevangsskolen er bestyrelserne inviteret til temamøde og 
dialogmøde med rådmanden. Jan fremsender invitation til alle bestyrelsesmedlemmer, der så tilmelder sig 
hos Jan. Sidste frist for tilmelding er d. 12. november. 
 
7. Temaer til kommende møder. 
Til mødet d. 5. januar drøftes eventuelt høringssvar i forhold til budget 2016 – 19. 
Desuden orienterer Jan om de konkrete dele af  ”tidlig indsats” som vil blive iværksat i løbet af 2016. 
  
Ad. 8. Evt. 
Der var ikke noget til dette punkt. 
 
 
Referat 
Jan 
 


